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بررسی شرایط ساخت یک میلیون واحد مسکونی 
نخســتین نشست معاونان حوزه مسکن و شهرســازی در دولت سیزدهم با 
حضور وزیر جدید راه و شهرســازی و با دســتور کار ساخت یک میلیون واحد 
مســکونی در سال برگزار شد. »رستم قاسمی« که در اولین پیام توئیتری خود 
»برداشــتن تیغ تیز بی سروســامانی اجاره از گلوی نحیف اقشار آسیب پذیر« 
را اولیــن گام در دوران مدیریــت خود عنوان کرده بود روز گذشــته در اولین 
جلســه خود در وزارت راه و شهرسازی با معاونان مسکن و شهرسازی  نشست 
مشــترکی را برگزار کرد.پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی امروز اعلام کرده 
اســت که اولین نشست معاونان حوزه مسکن و شهرسازی در دولت سیزدهم با 
حضور »رســتم قاسمی«، وزیر جدید راه و شهرسازی برگزار شد.در این نشست 
»محمود محمودزاده«معاون مســکن و ســاختمان، »فرزانه صادق مالواجرد«، 
معاون معماری و شهرســازی، »مهدی عبوری«، مدیرعامل شــرکت بازآفرینی 
شهری ایران، »حبیب الله طاهرخانی«، مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید، 
»احمد اصغری مهرآبادی«، رییس ســازمان زمین و مسکن، »محمود شایان«، 
مدیرعامل بانک مســکن و »عزیزالله مهدیان«، سرپرست بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی حضور داشتند.در این جلسه معاونان وزیر راه و شهرسازی گزارش هایی 
را درباره طرح اقدام ملی تولید مسکن، روند احداث مسکن مهر، سامانه املاک 
و اسکان، تسهیلات ودیعه مسکن، طرح های جامع شهرسازی، طرح های احداث 

مسکن روستایی و شهرهای جدید و پروژه های بازآفرینی شهری ارائه دادند. 

5941 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه ازدواج 
بانک رفاه کارگران در مردادماه

 بانک رفاه کارگران در مرداد ماه ســال جاری 5941 میلیارد ریال تسهیلات 
قرض الحسنه ازدواج و تهیه جهیزیه پرداخت کرد.

به گــزارش روابط عمومی بانک رفــاه کارگران، در راســتای تحکیم بنیان 
خانواده و کمک به تشــکیل آن، شــعب سراسر کشــور این بانک در مرداد ماه 
سال جاری 6905 فقره تسهیلات ازدواج و تهیه جهیزیه به مبلغ5941 میلیارد 
ریال پرداخت کردند.براســاس این گزارش و بر مبنای اطلاعات استخراج شده 
از سامانه ازدواج بانک مرکزی، تعداد 31744 متقاضی نیز تا پایان مردادماه در 
صف دریافت تسهیلات قرض الحســنه ازدواج و تهیه جهیزیه از این بانک قرار 
دارند. به منظور شناسایی و معرفی  برندگان طرح »راه رفاه«،  مراسم قرعه کشی 
دوره های پنجم تا هشتم این طرح  برگزار شد.همچنین بنابر گزارش دیگری از 
روابط عمومی بانک رفاه کارگران، قرعه کشی دوره های پنجم تا هشتم طرح راه 
رفاه برگزار شد. طرح »راه رفاه« ویژه مشتریانی است که عضو باشگاه این بانک 
هستند و قرعه کشی آن به صورت منظم و مرتب در پایان هر ماه برگزار می شود.

بر اساس این گزارش، در هر دوره از قرعه کشی طرح راه رفاه باشگاه مشتریان، 
اعضای باشگاه می توانند با انجام فعالیت های باشگاهی همچون، عضویت، تکمیل 
پروفایل، دعوت از دوســتان و تراکنش های دارای امتیاز نظیر، پرداخت قبض، 
خرید شــارژ، انتقال وجه حساب به حســاب و کارت به کارت و ... از درگاه های 
مختلف بانک رفاه کارگران )مدل امتیازی در منوی طرح ها در ســایت باشگاه 
مشــتریان قابل مشاهده است( در قرعه کشی شــرکت کرده و از شانس برنده 

شدن جوایزی به این شرح  بهره مند شوند.

حلقه ای دیگر به زنجیره تولید چادرملو افزوده شد
شــرکت چادرملو که همواره در پی ایجــاد ارزش افزود در روند فعالیت های 
معدنی و صنعتی خود می باشد با ارائه چندین طرح صنایع پائین دستی فولاد و 
اخذ مجوزهای لازم از جمله کارخانه تولید ورقه های آلیاژی، اکنون گام را فراتر 
گذاشت و با مشــارکت در خرید یک واحد تولید لوازم گرمایشی و سرمایشی، 
حلقه ای دیگر به زنجیره تولیدات خود افزود. به گزارش خبرنگار ما،  در پی بروز 
مشکلات ناشــی از افزایش قیمت ارز، تشدید تحریمها و نبود مواد اولیه، گروه 
صنعتی ایساتیس تولید کننده پکیج شوفاژ دیواری، رادیاتورهای پانلی و حوله¬ 
ای و کولرگازی اســپلیت از حدود 2 سال پیش قادر به ادامه فعالیت نشد و  در 
نتیجه با توقف تولید عملًا این واحد نوپا و مدرن صنعتی در یزد که از تکنولوژی 
روز دنیا برخوردار است به مرز ورشکستگی و تعطیلی کامل کشیده شد. اما  این 
مجموعه صنعتی با مشارکت و سرمایه گذاری  چادرملو، شرکت آسفالت طوس 
و شرکت شهداب یزد از خطر تعطیلی و بیکاری حدود 450 نیروی کار رها شد 
.در مراسم واگذاری گروه صنعتی ایساتیس به سهامدارن جدید، مهندس ناصر 
تقی زاده مدیر عامل شرکت معدنی و صنعتی چادرملو با اشاره به ضرورت عمل 
به فرمایشــات مقام معظم رهبری مبنی بر حمایت از تولید و حرکت به سمت 
اقتصاد مقاومتی گفت : چادرملو یکی از شــرکت های موفق در عرصه اقتصادی 
کشــور است و ما مکلف هستیم  نه تنها از ســرمایه های سهامداران حقیقی و 
حقوقــی خود صیانت کنیم بلکه نهایت تلاش خود را برای  به گردش درآوردن 
چرخ های اقتصاد کشــور و رونق کسب و کارها به عمل آوریم .  بر این اساس با 
درخواست مقامات و مســئولان استان بر آن شدیم  گروه صنعتی ایساتیس را  
مجدداً احیاء کنیم .وی افزود با این اقدام علاوه بر محقق ساختن استراتژی ایجاد 
ارزش در چادرملو  گامی عملی در مسیر رونق اقتصادی و اشتغالزایی برداشتیم 
.مهندس تقی زاده یادآوری کرد در حال حاضر اجرای دهها پروژه صنعتی و زیر 
بنایی را به ارزش 700 هزار میلیارد ریال در دستور کار داریم و انتظار می رود با 
همکاری دستگاههای اجرای استان که تا کنون نیز بسیار ارزنده بوده است این 
طرح ها در استان یزد به اجرا درآید .در ادامه این مراسم، امام جمعه ، استاندار و 
نماینده مردم یزد در مجلس شورای اسلامی ضمن تقدیر از از تلاشها و اقدامات 
اثر بخش شرکت چادرملو در اقتصاد یزد  و نگاه توسعه گرای مهندس تقی زاده 
و اذعان به اثر بخش بودن این اقدامات در رونق اقتصادی و اشتغالزایی، بر تداوم 
حمایتهای خود از سرمایه گذاری های تولیدی و طرح های زیر بنایی چادرملو در 

استان یزد تاکید کردند.

طوفان »آیدا« در بازار نفت و جهش 11 درصدی 
قیمت طلای سیاه

قیمت نفت در هفته گذشته تحت تاثیر طوفان آیدا در خلیج مکزیک و خروج 
59 درصــد از تولید نفت آمریکا از این منطقه و همچنین تایید کامل واکســن 
فایــزر و افزایش امیدواری ها به کنترل کرونا در جهان، 11 درصد رشــد قیمت 
را تجربــه کرد.به گزارش ایرنا، قیمت نفــت در حالی معاملات خود را در هفته 
گذشــته آغاز کرد که شیوع کرونای دلتا در جهان موجب کاهش قیمت در این 
بازار شده بود.با این حال خبر تایید کامل واکسن فایزر در جهان، در ابتدای هفته 
گذشته امیدها را برای کنترل همه گیری این ویروس بیشتر کرد و باعث شد تا 
قیمت نفت افزایش پیدا کند.در کنار این خبر، نزدیک شدن طوفان آیدا به خلیج 
مکزیک از اواخر هفته قبل نیز بر قیمت نفت تاثیر مثبت داشت، زیرا این طوفان 
باعث شد تا آمریکا روز پنجشنبه 59 درصد از تولید خود را در این منطقه بکاهد.
بنابر اعلام دفتر ایمنی و اقدام های زیست  محیطی فدرال، 49 درصد از تولید گاز 
طبیعی خلیج مکزیک نیز متوقف شــده است.این دو عامل، رشد قیمت نفت را 
به دنبال داشــت. با این حال افزایش تولید نفت کشورهای عضو اوپک پلاس و 
خبر فروش حدود 20 میلیون بشــکه از ذخایر نفتی آمریکا اجازه نداد تا قیمت 
نفت بیش از این بالا برود. این عوامل سبب شد تا قیمت نفت برنت که هفته را 
با 65 دلار و 1۸ سنت در هر بشکه آغاز کرده بود در پایان معاملات روز جمعه 
با جهشی 11.5 درصدی به 72 دلار و 70 سنت برشد. نفت شاخص آمریکا نیز 
از 62 دلار و 14 سنت به 6۸ دلار و 74 سنت رسید که نشان دهنده رشد 10.6 
درصدی قیمت در هر بشــکه است.به گزارش ایرنا، اگرچه قیمت نفت در حدود 
70 دلار در هر بشکه تثبیت شده اما تا زمانی که شیوع کرونا در جهان به پایان 
نرسد، ممکن است قیمت طلای سیاه با نوسان همراه شود. از همین رو اعضای 
اوپک پلاس برای آن که ابزاری برای تعادل قیمت در اختیار داشته باشند، توافق 
کاهش تولید را که قرار بود تا بهار ســال آینده به اتمام برسد دست کم تا پایان 

تابستان سال 2022 میلادی تمدید کردند.

اخبار کوتاه

صنعت

بازار انرژی

تهران شمال  راه  آزاد  اقتصادی-محمد سیاح:  گروه 
بیش از دو دهه اســت که در دست احداث است و تا امروز 
بخش های مختلفی از آن هم به بهره برداری رسیده است، 
اما اتمام این ابرپروژه با توجه به طولانی و هزینه بر شــدن 
آن نیاز به سرمایه گذاری دارد؛ برخی از مسئولان می گویند 
کشــور دیگر نمی تواند برای آن هزینه کند و باید سرمایه 
گذار خارجی وارد شود!بر اساس لایحه بودجه 1400 دولت 
در دو ردیف بودجه جمعا 230 میلیارد تومان برای مشارکت 
در آزادراه تهران-شــمال در نظر گرفته که البته این مبلغ 
هم به صورت خالص به شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 
حمل نقل تخصیص داده نخواهد شد. بر اساس جداول این 
لایحه، 150 میلیارد تومان اعتبار برای مشارکت در احداث 
آزادراه تهران-شــمال در نظر گرفته شــده که 50 درصد 
بیشــتر از مبلغ 100 میلیارد تومانی پیش بینی شده برای 
سال گذشته است و بر اساس برنامه ریزی های صورت گرفته 
هشــت هزار و 300 میلیارد تومان دیگر باید در سال های 
آینده به این مســاله اختصاص پیدا کند. از سوی دیگر در 
جدول طرح های عمومی – خصوصی نیز دولت 1۸0 میلیارد 
تومان دیگر نیز به این شــرکت اختصاص داده که از محل 
منابع عمومی برای مشــارکت در احداث منطقه دوم آزادراه 
تهران – شمال هزینه کند.قطعه دوم آزادراه تهران شمال با 
طولی حدود 22 کیلومتر تاکنون حدود 50 درصد پیشرفت 
فیزیکی داشــته و قرار بود تا مسیر 22 کیلومتری رفت این 
آزادراه به همراه جــاده چالوس به صورت همزمان با جاده 
چالوس تا قبل از پایان دولت دوازدهم افتتاح شود تا حجم 
ترافیک این مسیر کاهش پیدا کرده و مردم سریعتر بتوانند 
از آزادراه تهران شــمال استفاده کنند اما شواهد امر نشان 

می دهد که چنین اتفاقی نیافتاده است.
جذب سرمایه گذاری خارجی

 برای پیشرفت پروژه
یکــی از مهمترین نیازهای پیشــرفت این پروژه تامین 
منابع مالی است که در بودجه امسال هم به آن اشاره شده 

اســت؛ اما با توجه به طولانی شــدن این پروژه هزینه های 
ســاخت افزایش یافته و به گفته وزیر راه و شهرسازی باید 
سرمایه گذار خارجی را جذب این پروژه کرد.رستم قاسمی، 
وزیر راه و شهرســازی در جلسه علنی مجلس و در جریان 
بررســی صلاحیتش گفت که »با دیپلماسی اقتصادی آشنا 
است و با بسیاری از سران کشورهای بزرگ دنیا در ارتباط 
دارد« و همیــن موضوع این انتظــار را ایجاد می کند که او 
برای پیشبرد برنامه های توســعه ای راه بتواند برای جذب 
ســرمایه گذاری خارجی اقــدام کند! البته ایــن اظهارات 
قاســمی در حالی مطرح شــده که آزادراه تهران-شــمال 
پروژه ای بیست و پنج ساله و همچنان در گیر و دار تورم و 
سرمایه گذاری است و به گفته مسئولان و متولیان ساخت 

این محور آزادراهی، اگر اعتبار و بودجه به اندازه کافی برای 
آن تامین شــود، می توان این آزادراه را در کوتاه ترین زمان 

ممکن ساخت و آماده بهره برداری کرد.
ســاخت 50 درصد فاز دوم آزادراه تهران-شمال یعنی 
یک باند رفت به همــراه محور قدیم کرج-چالوس که قرار 
بود تا بهار امســال با اعتبار حــدود 2000 میلیارد تومانی 
به بهره برداری برســد، با افزایش قیمــت دلار و بالا رفتن 
هزینه ســاخت، تا حــدود 3400 میلیارد تومــان گران تر 
شــد و عملا اجرای این پروژه در بازه زمانی حدود یکساله 
غیرممکن شــد. نهایتا تنها تونل البــرز از این فاز آن هم با 
تاخیر به بهره برداری رسید.خیراله خادمی، معاون وزیر راه و 
شهرسازی و مدیرعامل شرکت ساخت و توسعه زیربناهای 

حمل ونقل در تیر ماه امسال درباره آخرین وضعیت فاز دوم 
آزادراه تهران-شــمال گفته بود: »یکی از مشکلات اساسی 
در توســعه و پیشرفت فیزیکی این محور آزادراهی افزایش 
حدود دو برابری هزینه های ســاخت طی سال گذشته بود؛ 
به گونه ای که در تیر ماه سال گذشته حدود 2000 میلیارد 
تومان برای ســاخت و بهره برداری باند غربی آن پیش بینی 
شــد اما در حال حاضر هزینه آن طی سال گذشته و ناشی 
از تورم به بیش از 3400 میلیارد تومان رسیده است. وی با 
بیان اینکه تا کنون حدود 1200 میلیارد تومان به ســاخت 
این محور آزادراهی تزریق شــده که حــدود 500 میلیارد 
تومان ســهم دولت بوده اســت، افزود: در آخرین بازدیدی 
که فاز دوم آزادراه تهران-شمال داشتیم، حدود 5۸ درصد 
باند غربی آن پیشــرفت فیزیکی داشته، اما مساله افزایش 
هزینه ها کار را برای تکمیل و بهره برداری از این آزادراه 22 

کیلومتری سخت کرده است.
سرنوشت مبهم پروژه

آزادراه تهران شمال بیش از دو دهه است که در جریان 
احداث قرار دارد و هر سال گروهی درباره افتتاح این پروژه 
قول هایی را می دهند و ســرانجام با کسری بودجه پرونده 
وعده ها بسته می شــود. با وجود برنامه ها و وعده های وزیر 
راه و شهرســازی برای جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی 
باید دید آزادراه تهران-شــمال شــاهد ســرمایه بیشتر و 
سرمایه گذاران داخلی و خارجی خواهد بود تا سرعت بهره 
برداری آن بیش از گذشــته شــود یا نه.البته در کنار این 
موضوع باید به این نکته هم توجه داشت که جذب سرمایه 
گذاری بویژه ســرمایه گذار خارجی در ایران با مشــکلات 
عدیــده ای از جمله تحریم، نپیوســتن ایران به FATF و 
نبود امنیت ســرمایه گذاری و همچنین وجود پروسه های 
طولانی اداری و مقررات و قوانین پیچیده مواجه اســت و تا 
زمانیکه این مشکلات وجود داشته باشد این کار به سختی 
انجام خواهد شد. باید دید مسئولان امر چه راهکاری برای 
جذب سرمایه به منظور تکمیل این پروژه پیدا خواهند کرد.

آیا رستم قاسمی برای تکمیل ابرپروژه جاده ای کشور راهکاری دارد؟

تکمیل آزادراه تهران - شمال نیازمند سرمایه جدید

وزیر صنعت، معدن و تجــارت با بیان اینکه برنامه های 
طرح شــده در حوزه صنعــت و تولید با فــرض ادامه دار 
بودن تحریم هاســت، تاکیــد کرد: هرچند بــه دنبال رفع 
تحریم هســتیم اما ما منتظر آن نمی مانیم و برنامه ریزی 
خود را داریم.به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، ســید رضا 
فاطمی امین با حضور در یک برنامه زنده تلویزیونی به تشریح 
برنامه های وزارت صمت در دولت سیزدهم پرداخت.وی در 
آغاز بــه موضوع قیمت گذاری کالاها اشــاره کرد و گفت: 
باید زنجیره کالایی مثل مرغ را بررســی کنیم و برای بازارِ 
آن تا سه ماه آینده سناریو داشته باشیم.فاطمی امین درباره 
راهــکار وزارت صمت برای جلوگیری از تکرار خاطرات تلخ 
قیمت گذاری مرغ در گذشته را پیش بینی دقیق نیاز بازار و 
میزان مصرف جامعه دانست و ادامه داد: با داشتن اطلاعات 
دقیــق از نیاز تولید کننده و مصرف بازار می توان اقدام های 
پیشگیرانه انجام داد.وزیر صمت با تاکید بر مدیریت زنجیره 
تامین و روابط بین بنگاه هــای اقتصادی، افزود: در صورت 
مدیریت زنجیره تامین علاوه بر ایجاد یک همکاری، محیط 
رقابتــی هم بوجود می آید.فاطمی امین حضور بازرســان و 
ناظران بر عملکرد بنگاه های اقتصادی را غیر حرفه ای خواند 
و گفت: اگر جریان کالا و مالی کنترل شود، سازمان حمایت 
بطور خودکار به آسانی می تواند اعمال قانون و با گرانفروشی 
برخورد کند.وزیر صمت با بیان اینکه بازرســی های فعلی 
قیمت ها حرفه ای نیســت، تصریح کرد: با اشراف بر جریان 
کالا و جریان مالی، افزایش غیرمعقول قیمت ها مشخص و 

با آن برخورد می شــود.فاطمی امین درباره نقش دلال ها در 
افزایش قیمت ها نیز گفــت: در نظام توزیع دو عامل باعث 
افزایش قیمت می شود. نخست اینکه هزینه در نظام توزیع 
بالاست که اصلاح ساختار آن دو سال زمان می برد.او ادامه 
داد: نکته بعدی بحث دلال ها است که در این بخش ضوابط 
داریم اما ابزار اعمال نداریم و در این خصوص سامانه جامع 
تجارت، ابزار تنظیم قیمت ها را به ما خواهد داد.وزیر صمت 
در ادامــه طرح صندوق مکانیزه فروش را شکســت خورده 
اعلام کــرد و افزود: اطمینان می دهم با اشــراف بر کالای 
مصرفــی خانوار، قیمت ها را کنترل و مدیریت کنیم.وی در 
ادامه به موضوع مالیات واحدهای تولیدی اشاره کرد و گفت: 
به دنبال کاهش مالیات بر تولید هستیم و با وزیر کار، تعاون 
و رفاه اجتماعی مذاکره ای برای اصلاح ســاز و کار تامین 
اجتماعی داشتیم که اخبار آن پس از قطعی شدن، منتشر 
خواهد شد.فاطمی امین افزود: از وعده های دولت سیزدهم 
حمایت از واحدهای تولید و کاهش مالیات از 25 درصد به 
10 درصد طی 4 ســال آینده است.او ادامه داد: دولت باید 
با شــرایط و اولویت هایی که ایجاد می کند، کسب و کارها 
را با منافع ملی همســو کند و محیط کســب و کار را باید 
بــه گونه ای تنظیم کنیم که اولویت ها محقق شــود.وی با 

تاکید براینکه اگر بخواهیم قدرت اقتصادی شــویم، باید به 
ســه مقوله تجهیزات الکترونیکی، صنعتی و وسایل حمل 
و نقل متمرکز شــویم، افزود: ۸0درصد مشکلات واحدهای 
اقتصــادی مربوط به تامین مالــی، بیمه تامین اجتماعی و 
مالیات اســت.وزیر صمت در ادامه درباره مبارزه با فساد در 
دولت ســیزدهم، از راه اندازی ســامانه قواعد و مجوزها تا 
پایان سال خبر داد و گفت: ایجاد نظام قاعده گذاری ثبات 
در اجرای مقررات بوجود می آورد، راه اندازی سامانه قواعد 
و مجوزهــا برای مقابله با امضاهای طلایی، حیات خلوت ها 
و ســلطان ها خواهد بود و در این خصوص طرح هایی برای 
شفاف ســازی فعالیت های تولید و توزیع کالا و پیشگیری 
از قاچــاق، احتــکار و تقلب ارائه کرده ایــم.وی افزود: یک 
کالا از کارخانــه تا مصرف کننــده حداکثر باید 13 درصد 
افزایش قیمت داشــته باشــد، اما در عمل این طور نیست.
وزیر صمت همچنین قیمت دستوری اجناس یا رهاسازی 
قیمت ها را اشــتباه دانســت و گفت: با این کار تولید دچار 
مشکل می شود یا ســودهای هنگفتی ایجاد می شود، باید 
ضوابط قیمت گذاری ایجاد شــود.فاطمی امین در ادامه به 
صنعت خودروی کشور اشــاره کرد و افزود: برآورد کردیم 
امســال حدود یک میلیون دستگاه خودرو در کشور تولید 

شود. برنامه سال آینده ما یک میلیون و 600 هزار دستگاه 
است و تا سال 1404 تولید ما به 3 میلیون دستگاه خواهد 
رسید.او گفت: اگر پیشران های تولید را به خوبی شناسایی 
کنیــم و آنها را به حرکت درآوریم، اشــتغال قابل توجه ای 
خواهیم داشت.وزیر صمت ادامه داد: مجبور هستیم تا سال 
1404 به تولید 3 میلیون دســتگاه خودرو برسیم چرا که 
صنعت خــودرو در صورت تولید کم به صرفه نیســت.وی 
افزود: اگر بخواهیم قیمــت و کیفیت در صنعت خودرو به 
حد قابل قبول برســد، باید افزایش مقیاس تولید، رقابتی 
کردن بازار و اصلاح ســاختار مدیرتی در این بخش انجام 
شود.وزیر صمت در ادامه با تاکید براینکه تا سه سال آینده 
صنعت خودروی کشور به افتخار ملی تبدیل می شود چون 
ظرفیــت آن وجود دارد، گفت: به لحــاظ فنی چیزی کم 
نداریم و فقط باید اصلاح ســاختار مدیریتی شــکل بگیرد 
که زمان بر نیست.فاطمی امین همچنین به کسری سیزده 
هزار مگاواتی برق در کشور اشاره کرد و افزود: باید در چند 
سال آینده تولید برق در شهرک های صنعتی شکل گرفته 
و یک زنجیره تامین تولید برق شکل بگیرد.وزیر صمت در 
ادامه به موضوع معادن در کشــور اشاره کرد و در خصوص 
وضعیــت فعلی معادن گفت: معدن یک ویژگی دارد که در 
همه جای کشــور پراکنده است و اگر در این حوزه تحولی 
صورت بگیرد در اکثر استان ها گشایش حاصل می شود.وی 
افزود: در بحث اکتشــاف معادن عقب هســتیم و داده های 

زمین شناسی به روز نیستند. 

بررســی های دقیق صورت گرفته در توانیر نشــان داد 
که فعالیت غیرمجاز مراکز اســتخراج رمز ارز، می بایست به 
عنوان عاملی بزرگتر و فراتر از خاموشی در نظر گرفته شود 
چرا که آثار آن می تواند باعث بهم خوردن گســترده توازن 

تولید و مصرف برق شود.
به گزارش  پایگاه خبری شــرکت تولید، انتقال و توزیع 
نیروی برق ایران)توانیر(،براســاس مطالعه شــرکت توانیر، 
رکورد بی ســابقه و 20 درصدی رشــد مصــرف برق در 
ســال جاری، با هیچ کدام از اصول برنامه ریزی و طراحی 
شبکه های برق سازگار نبوده است و این میزان رشد حداکثر 
در طول 5 سال قابل تصور بود.در این بررسی، ضمن اشاره 
به عوامل افزایش زودهنگام و شــدید دمای هوا تا 5 درجه 
و در مدار قرار گرفتن زودهنگام سیســتم های سرمایشی، 
راه انــدازی زودهنگام چاه های کشــاورزی به دلیل کاهش 
بارش ها و رواناب های سطحی و رشد تولید و افزایش مصرف 
برق صنایع بزرگ در کنار عامل کمتر شناخته شده استفاده 
فزاینــده از ماینرها و تجهیزات اســتخراج رمزارزبه عنوان 
عوامل اصلی رشــد مصرف برق، به صــورت ویژه به مولفه 
رمزارزهای غیرمجاز پرداخته شد.در این گزارش آمده است: 
میزان رشد مصرف برق ســالانه گروه های تجاری، خانگی 

و صنعتی مشــخص و هرگونه رشــد خارج ازاین مصارف، 
غیرمتعارف تلقی می شــود.بر اساس این مطالعه، کمترین 
مصارف در اردیبهشــت ماه های سال های 139۸ تا 1400 
بین ســاعت 2 تا 5 بامداد)یعنی خنک ترین ساعت شبانه 
روز( انجام شد، نشــان داد که مصرف برق برخی استان ها 
در بازه زمانی منتخب چندبرابر شــده اســت و استان های 
متعددی نیز افزایش بین 10 تا 20 درصدی مصرف برق را 
در فاصله ساعت 2 تا 5 بامداد شاهد بوده اند.در ادامه آمده 
است: میزان مصارف بخش های خانگی و تجاری بین نیمه 
شب تا صبحگاه به شدت کاهش می یابد و با کنار گذاشتن 
مصرف بخش صنعتی که مصرف آن به صورت لحظه ای و از 
طریق کنتورهای هوشمند قابل رصد است، می توان مصارف 
بالا در این ساعت را به عامل مصرف کننده جدید نسبت به 
روند درازمدت، یعنی رمرزارزها نسبت داد.براساس آنچه در 
این مطالعه به آن اشــاره شد، این میزان رشد نمی توانسته 
است به بخش های خانگی و تجاری که در آن ساعت شبانه 
روز کمتریــن میزان مصرف را دارنــد یا حتی صنعتی که 
مصرف آن به صورت لحظه ای رصد می شــود، نسبت داده 
شــود و این مصرف تنها می تواند متعلق به تولید رمزارزها 
باشد که بدون وابستگی به ساعت خاص حتی در نیمه شب 

نیز مصرف برق آنها ادامه دارد.این بررســی همچنین نشان 
داد که میزان متوســط خاموشی ها در روزهای محدودی از 
ماه های گرم ســال جاری، نزدیک بــه 2 هزار مگاوات بوده 
اســت )معادل مصرف برق برآوردی دستگاه های استخراج 
رمز ارز( و چنانچه در سال جاری دستگاه های تولید رمزارز 
به عنوان مهمان ناخوانده در شــبکه برق حضور نداشتند، 
حتی با وجود کمبود منابع آبی، با توجه به اجرای برنامه های 
پاسخگویی بار در بخش های صنعتی و کشاورزی، خاموشی 
بسیار کمتری متوجه بخش خانگی کشور می شد.در نتیجه 
گیری این مطالعه همچنین تاکید شــده است که استمرار 
مصرف شــدید برق به ویژه در فصل زمســتان که به طور 
طبیعی امکان تولید برق  آبــی کاهش می یابد و همچنین 
تعدادی از واحدهای نیروگاه هــای حرارتی برای تعمیرات 
سالانه از مدار خارج می شوند، می تواند اثر منفی بزرگتری 
در تامین برق کشــور داشته باشد.به گزارش ایرنا،  مجموع 
کشف و شناسایی دســتگاه های غیرمجاز استخراج رمزارز 

تاکنون به 214 هزار و ۸50 دستگاه رسیده است.
شناسایی بیش از ۲۱۴ هزار دستگاه  غیرمجاز 

استخراج رمز ارز
شــرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق ایران )توانیر( 

اعلام کرد: مجموع کشف و شناسایی دستگاه های غیرمجاز 
استخراج رمزارز به 214 هزار و ۸50 دستگاه رسیده است.

به گزارش پایگاه خبری شــرکت تولیــد، انتقال و توزیع 
نیروی برق)توانیر( مجموع مرکزهای کشف شده استخراج 
غیرمجاز رمزارز از ابتدای شــروع طرح برخورد با این نوع 
مرکزها در ســال گذشته تاکنون به پنج هزار و 216 مرکز 
رسیده اســت.این مرکزهای کشف شــده،  مصرف برقی 
معــادل 60۸ هزار و 55۸ کیلو وات به خود اختصاص داده 

بودند.
تعداد مرکزهای کشف شــده از سی مردادماه تا پنجم 
شهریور 152 مرکز بوده است.همچنین تعداد دستگاه های 
کشف شده از سی مرداد تا پنجم شهریور یک هزار و 622 
دســتگاه بوده که مصرف برق آنها 2 هزار و 919 کیلووات 
بوده است.اســتان آذربایجان شــرقی بــا 2۸ درصد مقام 
نخســت آمار مرکزهای کشف شده را دارد و استان تهران 

نیز با 14 درصد در جایگاه دوم قرار گرفته است. 
47 درصد دســتگاه های کشف شــده در بخش خانگی 
بوده و 33 درصد آمار کشف شده ها بر اساس تحلیل الگوی 
مصرف بود.مراکز غیر مجاز استخراج رمز ارز به عنوان یکی 

از مقصران افزایش مصرف برق شناخته می شوند.

خبر مهم وزیر صنعت درباره تولید خودرو:

منتظر رفع تحریم ها نمی مانیم

شرکت توانیر از کشف بیش از 214 هزار ماینر غیر مجاز خبر داد

عدم توازن تولید و مصرف برق به علت استخراج غیرمجاز رمزارز

یک مقام مســئول گفت: صید 700 هزار تن انواع 
آبزیان در آب های جنوب و شــمال کشــور در برنامه 
ششم توسعه برای سال 1400 هدفگذاری شده است.

به گزارش وزارت جهاد کشاورزی، مدیرکل دفتر صید 
و صیادی سازمان شیلات ایران با بیان اینکه صید 700 
هزار تن انواع آبزیان در آب های جنوب و شمال کشور 
در برنامه ششم توســعه برای سال 1400 هدفگذاری 
شده اســت، افزود: پیش بینی می کنیم بیش از هدف 
برنامه ششم توسعه، صید آبزیان در آب های جنوب و 
شــمال صورت گیرد.آخوندی خاطر نشان کرد که در 
ســال 99 میزان صید آبزیــان ۸ درصد بیش از هدف 
برنامه ششــم توسعه بوده اســت.وی میزان کل صید 
آبزیان در سال گذشــته را 715 هزار تن عنوان کرد.
آخوندی افزود: ســال گذشته ســهم صید در آب های 
جنوب 6۸4 هزار تن و در دریای خزر 31 هزار تن بود.

وی اظهار داشــت: ایران طی چند سال اخیر در صید 
تون ماهیان و شبه تون ماهیان در غرب اقیانوس هند 
رتبه نخست، در کل اقیانوس هند رتبه دوم و در جهان 
رتبه دوازدهم را کسب کرده است.مدیرکل دفتر صید و 
صیادی سازمان شیلات ایران با اشاره به روند کاهشی 
میانگین صید جهانی طی 10 تا 15 سال اخیر، گفت: 
برنامه ســازمان شــیلات ایران در حوزه صید در وهله 
نخســت حفظ اشــتغال موجود در بخش صید و بهره 
برداری مســئولانه و پایدار از ذخایر آبزیان با رویکرد 
اکوسیستمی اســت، زیرا آبزیان ســاحلی بر اثر صید 
تحت فشار هستند.وی در عین حال ارتقای بهره وری 

عوامل تولید برای افزایش راندمان اقتصادی صید را از 
دیگر برنامه های این سازمان برشمرد.آخوندی بر صید 
اقتصادی تاکید کرد و اذعان داشت: در راستای افزایش 
کیفیت ماهیان، صید باید با روش های مناسب انجام و 
ضایعات نیز کم شود تا ارزش افزوده بیشتری در صید 
به دست آید.وی صید با رشــته قلاب را از روش های 
نوینــی عنوان کرد که به بهبــود کیفیت صید کمک 
می کند.مدیرکل دفتر صید و صیادی سازمان شیلات 
ایران، نگهداری مناســب از تون ماهیان صید شده تا 
رســیدن به ساحل و پیدا کردن بازار را از دیگر عوامل 
افزایش راندمان اقتصادی صید و ارزآوری دانســت.وی 
اضافه کرد: در حال حاضــر 10 درصد تون ماهیان با 
روش نوین رشــته قلاب صید می شود ضمن اینکه ما 
به دنبال این هســتیم جزایر بدون تور داشته باشیم و 
صیادان تمام جزایر خلیج فارس، صید آبزیان را بدون 
تور و با رشته قلاب انجام دهند.آخوندی با بیان این که 
استفاده از روش صید با رشته قلاب، آسیب کمتری به 
ذخایر آبزیان وارد می کند، اظهار داشت: ابزار و ادوات 
این روش ارزان اســت و صید انتخابی صورت می گیرد 
و بــه علت کیفت خوب صید، ارزش افزوده بیشــتری 
ایجــاد می کند.وی به آغاز صید بــدون تور در جزیره 
کیش اشاره کرد و گفت: تلاش می کنیم با حمایت های 
تشــویقی و روش های توجیهی و آموزشی، روش صید 
با قلاب را توســعه دهیم ضمــن اینکه در حال حاضر 
نزدیک به 140 هزار شغل مستقیم در فعالیت صیادی 

در کشور وجود دارد.

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی تهران از کاهش 
تامین گوشت مورد نیاز بازار در ماه های آینده به دلیل 
تــداوم ذبح دام های مولد خبــر داد.به گزارش صدا و 
سیما، علی اصغر ملکی گفت: نهاده دامی وارداتی باید 
به دست دامدار برسد نه دلال و واسطه و شرایط فعلی 
نشان می دهد که حلقه ای مفقوده در این زمینه وجود 
دارد؛ کشور اکنون به مدیران پای کار نیازمند است تا 
تصمیمات مناســب در زمان مناســب اخذ شود و در 
تنظیم بازار و بهبود مشکلات معیشتی مردم عملکرد 

مناسب تری به دست آید.
رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی تهران ادامه داد: 
یکی از مسائلی که باید در دولت سیزدهم مورد توجه 
قرار بگیرد بخش کشاورزی اســت و در شرایطی که 
این بخش با خشکسالی مواجه است تأثیرات مستقیم 
آن در بازار دیده می شود.وی با بیان اینکه خشکسالی 
بســیاری از مراتع را از بین برده اســت، گفت: دامدار 
برای چــرای دام، صحرا و مرتعــی در اختیار ندارد و 
طبیعی اســت که در این شرایط به تأمین نهاده هایی 
مانند جو و ذرت وابسته اســت. در شش ماه ابتدایی 
هر سال به دلیل بارش های فصلی نیاز به نهاده وجود 
نداشــت؛ اما امسال از ابتدای سال به دلیل نبود بارش 
دامداران قادر به سیر کردن دام نبوده اند.ملکی افزود: 
اکنون علوفه از بازار ســیاه تأمین می شود و این بازار 
نیز قواعد خود را دارد. وقتی نهاده از بازار سیاه تأمین 
می شــود هزینه تمام شده نیز افزایش می یابد. هر دام 
روزانه به یک کیلو نهاده نیاز دارد که تا به اســتاندارد 

تولید برسد؛ اما وقتی دامدار نتواند خوراک مورد نیاز 
دام را تهیه کند اتفاقات ناخوشــایند دیگری به وجود 
می آید که از جمله آن ها ذبح دام های مولد اســت.وی 
ادامه داد: دام های مولد باید در نیمه دوم ســال زاد و 
ولد کنند؛ اما امســال به دلیل تأثیرات خشکسالی و 
مشــکلات تأمین نهاده بره های ماده کشتار شده اند و 
ایــن روند همچنان ادامه دارد و این شــرایط عواقبی 
بــه دنبــال دارد که اگر بــه آن توجه نشــود تأمین 
گوشــت مورد نیاز کشور دستخوش مشکلاتی خواهد 
شد.رئیس اتحادیه گوشــت گوسفندی تهران با بیان 
اینکه ایران کشوری خشکسالی است و مسئولان باید 
وقتی مســئولیتی را در این بخــش می پذیرند به این 
ویژگی ها توجه داشــته باشند و مدیریت مناسب تری 
را در این بخش اعمال کنند، تصریح کرد: تنظیم بازار 
در این بخش به معنای آن اســت کــه نهاده وارداتی 
باید به دست دامدار برسد نه دلال و واسطه و شرایط 
فعلی نشان می دهد که حلقه ای مفقوده در این زمینه 

وجود دارد.
وی افــزود: حلقه مفقوده نیز آن اســت که توزیع 
به گونه ای است که اشخاص واسطی نهاده را دریافت 
و دپو می کنند و در گزارش ها نیز مشــاهده شــد که 
وزارت جهاد کشــاورزی اعلام می کرد که نهاده ای در 
اختیار ندارد؛ اما واســطه ها نهاده دارند که قیمت آن 
بسیار بالاســت. افراد مخل در این زنجیره تأمین باید 
شناسایی شوند و طبیعی است که تأمین نهاده در این 

میان شرایط و مدیریت بهتری طلب می کند.

هشدار نسبت به کاهش تامین گوشت گوسفندی در کشورهدفگذاری برای صید ۷۰۰ هزار تن انواع آبزیان در سال جاری


